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Referat af møde i Ældrerådet den 4. marts 2024 

Dato: 04.03.2024 

 

Deltagere i mødet: 

 

Anne Klein  X 

Erik Strand  A  

Erik Thomsen X  

Eva Hansen  X 

Frank Binderup X 

Flemming Friis Larsen X 

Hanne Trebbien X 

Hans Henrik Olsen X 

Hermand Pedersen X 

Mariann Mehder X 

Marianne Lund X 

Marie Jørgensen X 

Vivi Skriver  X 

 

 

1. Godkendelse af dagsordenen 

Beslutning: Godkendt. 

 

2. Meddelelser fra formanden: 

Marie har haft møde med Integrationsrådet om pårørendegrupper. Rådet tager sagen 

videre med blandt andre pårørendekonsulenterne i Roskilde Kommune. 

 

Fra andre: Sundheds- og Omsorgschef Betina Arendt nævnte at omlægningen af 

Seniorhøjskolen har betydet at den hidtidige leder er blevet leder af Gundsø 

Omsorgscenter. Lederen af akutpleje og rehabilitering har fået nyt job og der er sket 

nogle organisatoriske omlægninger som følge heraf. Der blev spurgt til evt. maskinel 

optælling af piller - såkaldt dosisdispensering. Der arbejdes med dette på alle plejecentre, 

hvor det giver mening og i hjemmeplejen, hvor der ses på de cirka 200 borgere, som alene 

får hjælp med dosisdispensering. Der er gjort erfaringer med dosisdispensering på 

Kristiansminde. Der skal arbejdes med miniteams fem forskellige områder i 

hjemmeplejen. Starter i andet eller tredje kvartal og med inddragelse af medarbejderne i 

samarbejdsudvalg. 

 

Forvaltningen vender tilbage med svar på tidligere stillede spørgsmål om takster og 

eventuelle diæter for deltagelse i møderne i kvalitetsråd. 
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Erik T. starter projekt med gåture. 

 

3. Sager til behandling: 

3.1. Møde om ældrevenlige boliger i Svogerslev 

Beslutning: Fleming har deltaget i et møde med en forening som arbejder for etablering 

af ældreboliger i Svogerslev.  

 

3.2. Henvendelse til direktør for By, Kultur og Miljø Martin Holgaard.  

Beslutning: Der er skrevet til direktør Martin Holgaard vedr. Ældrerådets kommende 

møde med ham. 

   

3.3. Gerikom – rehabiliteringspladser i klynge regi 

Beslutning: Marie Jørgensen er tilmeldt følgegruppen. 

  

3.4. Regionsældrerådets Temadag om Sundhed og teknologi den 22. februar 2024.  

Beslutning: Fire medlemmer fra Ældrerådet deltog i mødet som bl.a. handlede om 

eHospitalet.  

       

3.5. Ældrerådets årsberetning for 2023.  

Beslutning: Der indføjes bemærkninger om bl.a. 60PLUS, indsættes flere billeder og 

indsættes link til høringssvar. Bemærkninger sendes til Marie senest mandag den 11. 

marts 2024.  

 

3.6. Årsplan for 2024 

Beslutning: Merete Dea Larsen blev foreslået som deltager i et kommende møde. 

 

3.7. Fra møde i valgkreds 7 den 29. februar 

Beslutning: Marie deltog i mødet på Greve Kommunes Rehabiliteringscenter, som har 

gode erfaringer med samarbejde med læger. 

 

3.8. Punkter til møde med Borgmester Thomas Breddam den 29. april 

Beslutning: Følgende emner drøftes: Økonomi, Seniorboliger, Sundhedsklynger samt 

status for arbejdet med visionen: ”Velfærd skaber vi sammen”. 

 

3.9. Opdatering af demensstrategien. 

Beslutning: Der er møde om demensstrategi 21. marts med Alzheimerforeningen og 

Ældre Sagen, og det er aftalt at udkastet drøftes på mødet i Ældrerådet den 5. april 2024 

med deltagelse af sundheds- og omsorgschefen og en medarbejder. Udkastet fremsendes 

til medlemmerne af Ældrerådet inden mødet den 21. marts 2024.  

 

3.10. Punkt fra Erik Thomsen 

En gennemgang af alle mulige former for muligheden for at få udbetalt penge fra 

Ældrerådet, samt diæter. 

Beslutning: Punktet blev drøftet. 
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3.11. Nyt fra grupperne. 

Sundheds- og Omsorgsgruppen 

Beskæftigelses- og Socialgruppen 

Plan- og teknikgruppen 

Klima- og Miljøgruppen 

Kultur- og Idrætsgruppen 

 

Beslutning: Intet til dette punkt. 

 

3.12. Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets medlemmer 

Beslutning: Marie oplyste, at der er fundet gode løsninger vedr. Toftehøjen mht. spisning 

samt deltagelse i seniorhøjskolen.  

 

Hans Henrik haft god oplevelse ved besøg på et demensplejecenter på Oasen i Roskilde 

Kommune. 

 

3.13. Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er kontaktpersoner i Bruger- 

og Pårørenderådet. 

Beslutning: Godt møde den 27. februar på Kristinaminde – lavere sygefravær og ingen 

vikarer ansat.  

 

3.14. 60+ 

Beslutning: Nr. 1 udkommer den 13. marts og nr. 2 den 12. juni 2024. 

 

3.15. Møde med udvalgsformand Tina Boel om følgende emner: 

- Tanker omkring næste års budget. 

- Miniteams. 

- Frivilligcenter/Frivilligmidler og nye kriterier. 

- Det nære sundhedsvæsen, herunder e-hospital. 

- Hvis der er behov, tanker omkring Den ny Ældrelov. 

Beslutning: Punkterne blev drøftet med Tina Boel. 

 

4. Høringssvar 

Beslutning: Der er lavet høringssvar til PTU. Høringssvaret om Bymidten er sendt. Marie 

kontakter sundheds- og omsorgschef Betina Arendt om forelæggelse af VIVEs rapport 

om samskabt tilsyn for Ældrerådet. Der printes nogle eksemplarer af rapporten. Der er 

udarbejdet høringssvar om Borgerservice, og høringssvaret sendes til Marie. 

    

5. Samskabt Tilsyn. 

Beslutning: Hans Henrik oplever stor udfordring med anvendelse af forskellige begreber 

i tilsynsrapport bl.a. begrebet ”modenhed” samt karakterer ved vurdering heraf. Hans 
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Henrik har rettet henvendelse til forvaltningen, der oplyser at begreberne er vedtaget i 

Styregruppen om samskabt tilsyn. Sagen drøftes med Tina Boel på dagens møde.  

Der efterlyses fortsat gennemsnitstal for nøgletal vedr. sygdom, fravær m.v. 

 

På Kristiansminde har der også været møde om samskabt tilsyn. Det var et fint møde 

men der manglede sammenlignelige nøgletal for sygdom, faggrupper m.v. 

    

6. Sager til orientering: 

6.1. Nyt fra Danske Ældreråd 

Temamøde i Ringsted den 7. marts. Emnet er demens.  

Hanne, Marianne, Hermand og Vivi deltager 

     

Repræsentantskabsmøde på Nyborg Strand den 6. maj, kl. 11.30 – 17.00 og konference 

den 7. maj, kl. 8.30 – 15.00.  

     

6.2. Næste ordinære møde i Regionsældrerådet er den 23. april. 

 

7. Eventuelt 

Beslutning: Intet til dette punkt. 

 

8. Endelig godkendelse af referatet. 

Beslutning: Godkendt.  

 

 

  

Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 5. april 2024. 


